

[Text]

On pension reform for homemakers, absolutely. Regular pro-rated pay for part-time workers becomes obvious. I am interested and thank you for the observation on the two-tiered minimum wage system. I did not realize it was different, even taking into account the clothing and housing.

The mandatory . . . Do you want to make any comments on the new proposals as a result of Abella or Ratushny?

Ms Lacey: No. I would like to make a comment on our provincial government though, which has just come out and made some very positive statements about affirmative action. They just completed a task force that looked into the public service here and looked at the recommendations and have accepted them; I believe they have even gone beyond some of them. So I would like to toot them; I do not very often.

Mrs. Finestone: Well maybe they will become the role models for all of us; that would be absolutely wonderful.

On the last observation on reproductive rights, I support your point of view. I think it is more than time that we recognize that is what women have as a personal right. They also have moral responsibilities, and those responsibilities must be exercised in a very careful and considered way. I thank you for your presentation.

Ms Lacey: You are welcome. Thank you very much.

The Chairman: Again, Beth Lacey, thank you very much for appearing before us this afternoon and for giving us a written copy of your submission as well.

• 1625

The next organization we will be hearing from is the Provincial Advisory Council on the Status of Women for Newfoundland and Labrador, represented by the president, Ann Bell, and by the administrator, Dorothy Robbins. I would point out that members of the committee have received your written submission for which we thank you.

I know you have been in the hall at the hearings since this morning so you have had a chance to hear a number of the issues that have been raised and have also become well familiar with our way of proceeding. I would like to turn the floor over to you. I am delighted to have the opportunity for all our members on the committee to hear from you. Just by glancing through your brief I can see how extensively it covers so many issues. We welcome you and look forward to the chance now to hear you speak to those points.

Ms Ann Bell (President, Provincial Advisory Council on the Status of Women): Thank you. I would like to welcome the committee to Newfoundland, particularly after being unsure whether or not the committee was going to come to Newfoundland, the communication process that has evolved around our

[Translation]

Au sujet de la réforme des pensions pour les ménagères, je suis tout à fait d'accord. Le besoin d'évaluation régulière du salaire au prorata des travailleuses à temps partiel devient évident. Je vous remercie de la remarque que vous avez faite au sujet du régime de salaire minimum à deux paliers; cela m'intéresse beaucoup. Je n'étais pas consciente que c'était différent, même en tenant compte de l'habillement et du logement.

L'obligation . . . Avez-vous des commentaires à faire au sujet des nouvelles propositions, à la suite des interventions d'Abella et de Ratushny?

Mme Lacey: Non. J'aimerais cependant faire un commentaire relatif à notre gouvernement provincial qui vient juste de faire des déclarations très positives au sujet des programmes d'action positive. Ils viennent à peine de terminer une étude sur la fonction publique ici, et après avoir étudié les recommandations, ils les ont acceptées; je pense même qu'ils sont allés plus loin que certaines d'entre elles. J'aimerais donc les féliciter, ce qui ne m'arrive pas très souvent.

Mme Finestone: Eh bien, peut-être deviendront-ils un modèle à suivre; ce serait tout à fait extraordinaire.

Quant à la dernière remarque sur les droits de reproduction, je suis d'accord avec vous. Je pense qu'il est grand temps que nous reconnaissons que c'est un droit personnel de femmes. Elles ont aussi des responsabilités morales qu'elles doivent assumer avec beaucoup de mesure et de prudence. Je vous remercie pour votre intervention.

Mme Lacey: Il n'y a pas de quoi. Merci beaucoup.

Le président: J'aimerais vous remercier encore une fois, Beth Lacey, d'être venue témoigner devant nous cet après-midi et de nous avoir donné une copie écrite de votre mémoire.

Le prochain organisme que nous entendrons est le *Provincial Advisory Council on the Status of Women for Newfoundland and Labrador*, représenté par sa présidente, Ann Bell, et son administratrice, Dorothy Robbins. J'aimerais signaler que les membres du Comité ont reçu votre mémoire écrit et qu'ils vous en remercient.

Je sais que vous êtes dans la salle d'audience depuis ce matin; par conséquent, vous avez eu l'occasion de prendre connaissance de divers points qui ont été soulevés et vous avez pu vous familiariser avec notre procédure. J'aimerais vous passer la parole. J'aimerais vous dire, au nom de tous les membres du Comité, que nous vous félicitons de pouvoir vous entendre. En jetant un simple coup d'oeil sur votre mémoire, je me suis aperçu qu'il porte sur de nombreuses questions et que celles-ci ont été étudiées de façon approfondie. Nous vous souhaitons la bienvenue et avons hâte d'entendre vos commentaires sur les questions soulevées.

Mme Ann Bell (présidente, Provincial Advisory Council on the Status of Women): Je vous remercie. J'aimerais vous souhaiter la bienvenue à Terre-Neuve, d'autant plus que nous ne savions pas avec certitude si le Comité viendrait dans notre province, quel serait le mode de communication qui serait